
V Toplarni na srečo niso štrajkali
V sredstvih javnega obveščanja smo bili že sproti in dobro obveščeni

o prekinitvi dela in izrednih zborih delavcev v TE-TO Ljubljana 8., 9.
in 10. junija, ker ti v ponedeljek, 8. junija, ko je bil plačilni dan, niso
prejeli osebnih dohodkov.

Ze obračunane osebne dohodke za
mesec maj je blokirala SDK, ko je ta
prejela takšno sporočilo republi-
škega komiteja za delo in skupne
komisije Elektrogospodarstva Slo-
venije (EGS). Izplačati bi smeli le 63
odstotkov denarja za majske plače.
da bi tako v enem zamahu vmili štiri-
krat po skoraj 10 odstotkov, ki so jih

•po oceni republiškega komiteja za
delo in skupne komisije EGS preveč
izplačali v letošnjih štirih mesecih.
Delavci TE-TO tega presenečenja
niso sprejeli. Zbrali so se na izredni
zbor delavcev in zahtevali pojasnila
in seveda polni osebni dohodek. Pre-
nehali so z deli na remontu, niso pa
ustavili proizvodnje.sajso kljubhudi
nejevolji ohranili razum in čut odgo-
vornosti do številnih proizvodnih
procesov v delovnih organizacijah in
tudi kliničnega centra, ki so odvisni
od njihove pare. Prav delo na to-
plotni energiji, ki v TE-TO ustvarja
40 odstotkov dohodka (60 odstotkov
ga pridobijo z električno energijo) pa
s strani drugih članic EGS ni upošle-
'vano in tudi republiški komite za
delo ga pri svojem sklepu ni upošte-
val, zahteval je. da tudi v TE-TO iz-
plačajo le tolikšne osebne dohodke,
kot so bili določeni glede na izho-
diščne OD v elektrogospodarstvu.

S prisebnostjo subjektivnih sil v
Toplami, zlasti sindikata in ZK ter
pomočjo občinskega sveta zveze sin-
dikatov in komiteja ZK, ki so delav-
cem Toplarne pomagali v tej krizni
situaciji, v TE-TO ni prišlo do preki-
nitve proizvodnega procesa in ne do
kakršnihkoJi neljubih izpadov, ki bi
škodo motenega dela še povečevali.
Zmagal je razum in dosežena je bila
milejša oblika realizacije cilja, na
koncu tedna so delavci prejeli plače,
ki so bile za 20 odstotkov manjše,
prihodnji mesec pa bodo za 10 od-
stotkov manjše.

Na koncu tistega napornega tedna
je sedlo k izredni seji tudi predsed-
stvo občinskega sveta zveze sindika-
to\ občine Lj. Moste-Polje in sicer v
petek, 12. junija. da je ocenilo razvoj
razmer v TE-TO in ravnanje njihove
sindikalne organizacije v teh razme-
rah. Izredne seje predsedstva sta se
udeležila tudi Jože Žibert, predsed-
nik izvršnega odbora osnovne orga-
nizacije zveze sindikatov in Janez
Debeljak, direktor TE-TO. Slednji
je zlasti poudaril. da so se lanl v de-
lovnem kolektivu z vso strokov-
nostjo in politično odgovornostjo lo-
tili sprememb. ki bi zaeotavliale še

boljše delo pri proizvodnji toplotne
in električne energije. Rezultati teh
prizadevanj so se pokazali že pri le-
tošnji kurilni sezoni, kj je tekla brez
motenj, ustvarili pa so tudi za 51 od-
stotkov več električne energije. Bili
so doseženi rezultati kot še nikoli prej
v TE-TO Moste. V sklop teh pnza-
devanj, še zlasti za zagotovitev po-
trebnih kadrov in zmanjšanje fluk-
tuacije, sodi tudi lanska odločitev za
10 odstotno povišanje OD, kar so za-
čeli izvajati v letošnjih mesecih. Tako
so prišli v razkorak z drugimi organi-
zacijami v elekfrogospodarstvu.

Člani predsedstva so težko razu-
meli tak nenaden ukrep republiškega
komiteja za delo, s teleksom dan pred
izplačilom. Težko je razumeti, da pri
vsej tej informatiici, ki jo danes že
imamo pa tudi pri izkušnjah in
spoznanjih.dasezdelavci le ni igrati,
delavci na plačilni dan izvedo, da bo

njthov OD le 63 odstotkov plače, ker
da so po družbenem dogovoru to-
liko preveč prejeli že v prejšnjih šti-
rih mesecih. Eden od članov pred-
sedstva je dejal, da ga vse to spomi-
nja na nasedlo ladjo, v katere trupu
sindikat maši Iuknje, namesto da bi
se ukvarjal s tistimi na komandnem
mostu, ki ladjo vozijo.

Igrati se presenečenja ali pa kakrš-
nekoli druge igre / delavci ni modro,
zelo nevarno je.

Predsedstvo občinskega sveta ZS
je zelo dobro oceniio vlogo, ki jo je v
teh kriznih razmerah v TE-TO odi-
gral sindikat, ki je prevzel odgovor-
nost in iniciativo, se poistovetil s sta-
lišči drugih subjcktivnih sil in stopil
na stran delavcev. Tudi delavci so mu
polno zaupali in njegova priporočila
polno spoštovali, prav zato je protest
delavcev potekal organizirano in v
mejah zdravega razuma.

Upamo, da bo to vplivalo tudi na
hitrejšo in trajno ureditev razmer
znotraj Elektrogospodarstva Slove-
nije.

SLAVKO GERLICA


